
  

 

    
CULTUURRAAD 
 
 
VERSLAG 23/05/2016 
 

  
aanwezig verontschuldigd 

Kris De Hoon Forum Cultuur X 
 

Raymond Hoste Forum Cultuur 
 

X 

Herwig Kempenaers Forum Cultuur 
 

X 

Griet Mertens Forum Cultuur X 
 

Wim Paeshuyse Forum Cultuur 
 

X 

Chris Van Wijnsberghe Forum Cultuur X 
 

Huub Venken Forum Cultuur 
 

X 

Peter Heyns cultuurdeskundige X 
 

Maarten Meyers cultuurdeskundige X 
 

Bart Gaublomme cultuurprofessional 
 

X 

Annelies Nagels cultuurprofessional X 
 

Jef Van Eyck cultuurprofessional X 
 

Nico Verhoeven cultuurcoördinator X 
 

Astrid Wittebolle Schepen Cultuur X 
 

Theo Peeters 
Vz vzw Dienstverlening 
(agendapunt Dienstverlening) 

X  

 
 
AGENDA: 

1    Goedkeuring vorig verslag 

2    Vzw Dienstverlening : voorstelling en beoordeling projecten 

3    Kandidaturen Cultuurprijs van de Kempen 

4    Reglement Prijs van de Cultuurraad.  
5    Festiviteiten op de Grote Markt: voetbal en Kerstmarkt 
6    Bevraging Cultuurraad van de Kempen.  
7    De vaart verjaart 
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1. Goedkeuring vorig verslag 

Het verslag van de vorige vergadering (25 april 2016) wordt goedgekeurd. 
 

2. Vzw Dienstverlening : voorstelling en beoordeling projecten 
Theo Peeters, voorzitter van vzw Dienstverlening én afgevaardigde vanuit de sector Cultuur, is voor 
de bespreking van dit agendapunt aanwezig. 
 
Nico leidt het agendapunt in. Eerder dit jaar werd door de vzw Dienstverlening de vraag gesteld om 
vanuit de drie betrokken adviesraden projecten voor te stellen waar de restmiddelen van de vzw 
naartoe zouden kunnen gaan, wanneer de vzw ontbonden wordt. Vanuit de Cultuurraad werd de 
werking van de UiTPAS naar voor geschoven, vanuit de Jeugdraad de renovatie van de hangar in het 
Raadsherenpark. Op woensdag 11 mei werden deze projecten voorgesteld op de bijeenkomst van 



vzw Dienstverlening. Vanuit de vzw werd de vraag gesteld om deze projecten verder uit te werken en 
terug te koppelen binnen de verschillende adviesraden. Aan de raden wordt gevraagd een advies te 
formuleren over de projecten en over de eventuele verdeling van de middelen van de vzw 
Dienstverlening over deze projecten.  
 
Theo Peeters schetst de ontstaansgeschiedenis van de vzw Dienstverlening en verwijst naar de 
doelstelling van deze vereniging.  
 
De twee voorstellen (UiTPAS / renovatie gebouwen Raadsherenpark) worden van nabij bekeken. 
Deze documenten vindt u als bijlage van het verslag.  
 
De Cultuurraad vindt beide initiatieven waardevol en passend binnen het doel van de vzw 
Dienstverlening. De Cultuurraad stelt voor om aan beide initiatieven 50 procent van het te verdelen 
bedrag te besteden en te onderzoeken hoe een en ander juridisch en financieel afgewikkeld kan 
worden.  
 
De Cultuurraad vindt het belangrijk om duidelijke afspraken te maken met de toekomstige 
projectverantwoordelijken over de besteding van de middelen. Deze dienen de gebruikers van vzw 
Dienstverlening ten goede te komen.  Met betrekking tot het beheer van het Raadsherenpark en de 
infrastructuur in het park moet een kwalitatief  en duurzaam beheer worden georganiseerd, dat 
betaalbaar is voor het verenigingsleven. Naast de betaalbaarheid van het gebruik moeten er 
initiatieven ontplooid worden die het gebruik van het park door verenigingen uit de verschillende 
sectoren stimuleren.  
 
De Cultuurraad adviseert om een beheersplan op lange termijn op te stellen voor het beheer van het 
Raadsherenpark.  
 
De voorzitter dankt Theo Peeters voor zijn aanwezigheid op deze vergadering en voor de jarenlange 
inzet voor de vzw Dienstverlening als voorzitter en als afgevaardigde vanuit de cultuursector. 
 

3. Kandidaturen Cultuurprijs van de Kempen 
De voorzitter geeft een stand van zaken weer over de Cultuurprijs van de Kempen. Vanuit Turnhout 
zijn er twee waardevolle kandidaturen ingediend: vzw Octave en vzw De Scherf. Beide zijn 
ontvankelijk verklaard. 
 

4. Reglement Prijs van de Cultuurraad.  
Tijdens de vorige Cultuurraad werd het voorstel tot verfijning van het reglement van de Cultuurraad 
besproken. Hierop kwamen twee reacties van Raymond Hoste en Herwig Kempenaers. Deze reacties 
zijn besproken op de Cultuurraad. 
 
Voor een goed begrip en op vraag van de  vergadering hierbij verdere verduidelijking in verband met 
Cultuurraad en Forum Cultuur. 
 
Tot 2003 stond “Cultuurraad” gelijk met de Turnhoutse culturele verenigingen zoals trouwens in de 
meeste gemeenten nog steeds het geval is. 
 
Omwille van het steeds groeiende aantal leden en om efficiënt tot adviesvorming te kunnen komen, 
werd beslist de twee functies van de Cultuurraad in twee afzonderlijke structuren onder te brengen: 
Forum Cultuur voor informatie en belangenbehartiging, Cultuurraad voor adviesverlening aan het 
gemeentebestuur. Beide structuren werden goedgekeurd door het gemeentebestuur en 
gesubsidieerd. 



 
Essentieel in deze opsplitsing is de overduidelijke intentie om als een twee-eenheid verder te 
functioneren: beide zijn onlosmakelijk met elkaar verbonden. Getuige daarvan de statuten waarbij 
de meerderheid van de leden in de Cultuurraad (7 op 12) uit het Forum Cultuur worden gekozen en 
de voorzitter één van deze 7 moet zijn. Adviezen geformuleerd in de jaarlijkse hoorzitting van het 
Forum Cultuur moeten door de Cultuurraad voorgedragen worden aan het stadsbestuur.  
 
De “Prijs van de Cultuurraad” werd jaren geleden in het leven geroepen, door de verenigingen, om 
een vereniging  of persoon die zich bijzonder had onderscheiden te eren. 
 
Sinds deze legislatuur krijgt de Cultuurraad hiervoor geen extra fondsen meer van de stad. 
Op voostel van de voorzitter heeft de  huidige Cultuurraad besloten de prijs opnieuw tweejaarlijks 
toe te kennen, maar dan vanuit fondsen die volledig zijn opgebouwd door de Cultuurraad van de 
verenigingen voor 2003. Dit door de opmaak en succesvolle verkoop van “Turnhout, groei van een 
stad”. 
 
Samengevat: 

1 Iedereen die zich kandidaat wil stellen, kan een vereniging van het Forum Cultuur 
vragen om voorgedragen te worden. 

2 Jonge verenigingen zijn bijzonder welkom om zelf ook lid te worden. 
3 Een voordracht door een of meerder verenigingen van Forum Cultuur staat garant 

voor een breed draagvlak en wenselijk objectiviteit.  
 
De vergadering ging ermee akkoord de voorgestelde aanpassingen aan het reglement te behouden. 
Na een volgende uitreiking van de Cultuurprijs zal een evaluatie volgen van het nieuwe reglement.   
 

5. Festiviteiten op de Grote Markt: voetbal en Kerstmarkt 
In de pers verschenen er de voorbije periode een aantal artikels over activiteiten die georganiseerd 
zullen  worden op de Grote Markt. In het meerjarige beleidsplan van de stad is terug te vinden dat er 
kwaliteitscriteria opgesteld zullen worden om aanvragen van evenementen te kunnen aftoetsen. De 
voorzitter grijpt de persaandacht aan om een stand van zaken te vragen ivm deze kwaliteitscriteria. 
 
Schepen Wittebolle laat weten dat er voor zowel de organisatie van de Kerstmarkt als voor de 
vertoningen van het EK voetbal kandidaturen worden en zijn opgevraagd. De voetbalvertoningen 
zullen georganiseerd worden door TTK Turnhout.  
 
Vanuit de stad (oa evenementenloket) is er een bezoek geweest aan Antwerpen. Daar werd meer 
uitleg gegeven over de werkwijze die de stad Antwerpen hanteert bij het organiseren / goedkeuren 
van evenementen. Bedoeling is om dit kader op maat van Turnhout aan te passen. Eens dit gebeurd, 
wordt dit teruggekoppeld naar de Cultuurraad.  
 

6. Bevraging Cultuurraad voor de Kempen.  
De Cultuurraad voor de Kempen organiseert een bevraging. Op basis van de antwoorden zal een 
memorandum voor de volgende verkiezingen opgesteld worden. Dit memorandum zal bezorgd 
worden aan de gemeenten die onder het werkingsgebied van de Cultuurraad voor de Kempen vallen. 
De Cultuurraad vindt dit een interessant project en wenst hieraan zijn medewerking te verlenen. De 
timing is echter te krap om hier op korte termijn tijd voor vrij te maken. Een werkgroep bestaande uit 
Chris, Jef, Maarten, Peter en Nico komt op woensdag 16 augustus 2016 om 9 uur bijeen. De 
voorzitter brengt de Cultuurraad voor de Kempen hiervan op de hoogte.  
 

7. De vaart verjaart 



Nico brengt kort verslag uit van de activiteiten die plaatsvonden de voorbije week toen de feestboot 
was aangemeerd in Turnhout.  De organisatie van deze activiteiten, veelal in samenwerking met 
andere verenigingen (bibliotheek, Grasshopper, Collectief Dichterbij, Broei.on), is vlot verlopen. De 
publieke belangstelling was volgens de verwachtingen. Het Laadruimtefestival, waar groepen / 
verenigingen de kans kregen om zich te tonen, gaf aan dat podiumkansen geven aan starters een 
noodzaak blijft. 
 
Alle volgende activiteiten zijn terug te vinden op www.devaartverjaart.be . 
Op zaterdag 26 juni vindt het wereldrecord linedance plaats, half augustus de havenfeesten en eind 
augustus Mooov wijkt af. 
 

8. Stand van zaken UiTPAS 
Voorlopig zijn er ongeveer 2000 passen uitgedeeld: ¾ UiTPASsen met korting en ¼ UiTPASsen waar 
enkel punten mee gespaard kan worden. Er is de voorbije periode heel sterk ingezet op de 
verspreiding van de pas, bedoeling is dat er nu een omschakeling gebeurt naar aandacht voor het 
aanbod en het gebruik van de pas.  
  

9. rondvraag 
Griet Mertens vraagt naar de reden waarom op zondag het toerisme & UiT kantoor niet meer 
geopend is. Schepen Wittebolle laat weten dat deze beslissing is genomen na een analyse van de 
bezoekerscijfers. Deze cijfers toonden aan dat er een heel beperkt bezoek is op zondag.  Een aantal 
horecazaken op de Grote Markt verschaft wel basisinformatie en stadsplannen.  
 

 
 

 


